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Advisering Gemeenschappelijke Regelingen  

Ter kennisname 
 
Aan: College van B&W van de gemeente Voorschoten 
 
Gemeenschappelijke Regeling: Holland Rijnland 
 
Betreft: Algemeen Bestuur 

 
Datum: 26 oktober 2016 
 
Intern Decosnr.: Z-25663-VS/ INT- 16358-VS   
 
 

 
 

Agendapunt 00 
Opdrachtverstrekking 

accountant 

 

Contactpersoon: Frans van der Burg 06-11755626 

Voorstel 1. Af te zien van een meervoudig onderhandse aanbesteding en daarmee, 
ondanks de onverwachte tijdsklem, op tijd te beginnen met de controle op de 
jaarrekening en de verantwoordingen op subsidies en de TWO; 

2. Te kiezen voor dhr. Killeen als accountant van Holland Rijnland en hem de 
opdracht te verstrekken voor de duur van één jaar; 
3. Daarbij inhoudelijk in te zetten op het voortzetten van de opdracht voor 
2015; 
4. Holland Rijnland een aanbesteding te laten starten voor de 
controlewerkzaamheden voor 2017 en verder, te beginnen met het 
formuleren van een nieuw programma van eisen. 

 

Beschouwing vanuit 
lokaal perspectief 

De accountant van HR, accountantsbureau Deloitte, heeft recentelijk 
aangegeven de controlewerkzaamheden voor 2016 niet meer te kunnen 
uitvoeren. Normaliter zou een nieuwe accountant moeten worden aangezocht 

via een meervoudige aanbesteding. Gelet op het zeer late bericht van 
Deloitte levert dit echter een probleem op, aangezien deze procedure 
minimaal een aantal maanden in beslag neemt. De controlewerkzaamheden 
voor de jaarrekening 2016 zouden dan te laat beginnen. Het voorstel om de 
opdracht voor 1 jaar te verlenen aan de huidige uitvoerend accountant, die 
Deloitte verlaat, ondervangt dit probleem. Voor de accountantscontrole van 
2017 en volgende jaren wordt een aanbestedingsprocedure gestart.  

Gegeven de omstandigheden is dit voorstel een adequate oplossing.  
Met het besluit wordt tevens de afwijking van het (eigen) 
aanbestedingsbeleid door het AB gesanctioneerd. 
 

Advies In te stemmen met het voorstel. 

 

Terugkoppeling portefeuillehouder:  
 
 

 
 
 

Agendapunt 4 
Tussentijdse rapportage 
2016 
 

Contactpersoon: Frans van der Burg 06-11755626 

Voorstel Beslispunten: 
1. In te stemmen met de onttrekking uit de reserve frictie- en transitiekosten 
van € 664.575; 
2. In te stemmen met de begrotingswijziging. 
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Beschouwing vanuit 

lokaal perspectief 

Toelichting 

Holland Rijnland heeft in het AB van 6 juli 2016 al eerder een vooruitblik 
gepresenteerd. De algemene lijn die daar is geschetst: dat Holland Rijnland 
het jaar 2016 zal afsluiten met een tekort, is niet veranderd. Het tekort over 
2016 wordt op dit moment geprognotiseerd op € 148.632.  
Het positieve resultaat over het jaar 2015 als gevolg van de vrijval van de 
reserve RMC, ter grootte van € 189.951, is hiervoor gereserveerd conform 
besluitvorming in het AB van 6 juli 2016 De reserve is toereikend om het 

verwachte tekort te dekken. 
 
Het huidige geraamde tekort is circa € 9.500,- hoger dan voor de zomer werd 
aangekondigd. Het tekort is voornamelijk incidenteel van aard. Ook het nu 
geprognosticeerde tekort past binnen de reservering. 
 

De kosten van de verhuizing naar kleiner deel van het pand, overdracht van 
ondersteunende taken aan het servicepunt71 en aanpassing van de ICT 
infrastructuur leiden tot een onttrekking uit de reserve ad  
€ 664.575. Hiermee is de reserve frictie- en transitie volledig gebruikt.  

Naar verwachting zullen niet meer transitiekosten gemaakt worden. 
 
In 2017 zal een begin gemaakt worden met het agenderen van de planning- 

en controldocumenten op de agenda’s van de inhoudelijke 
portefeuillehoudersoverleggen.  
 
Voorschotens perspectief 
De Tussenrapportages bevatten verantwoordingen aan het Algemeen Bestuur 
over de financiële consequenties van voorgenomen beleidsmatige 
activiteiten. Daarom is het goed dat Tussenrapportages op de agenda’s van 

de PHO’s zullen worden opgevoerd ter behandeling.  
 

Advies In te stemmen met het voorstel. 
 

Terugkoppeling portefeuillehouder:  
 

 

 
 
 

Agendapunt 5 

Beheersverordening Fonds 
Cofinanciering 
 

Contactpersoon: Sau Lan van Golberdinge, tst. 234/  

Frans van der Burg 06-11755626 

Voorstel Beslispunten: 

1. In te stemmen met de Beheersverordening Fonds cofinanciering; 
2. Het Dagelijks Bestuur op te dragen een evaluatie op te stellen, die 
           uiterlijk in juni 2019 in het AB behandeld wordt. Hierbij wordt 
           ingegaan op de werking van het Fonds, en de effecten van de 
           initiatieven waarvoor een bijdrage is toegekend. 
 

Beschouwing vanuit 

lokaal perspectief 

Toelichting 

Het Algemeen Bestuur heeft in maart 2014 afgesproken om een besparing te 
realiseren van minimaal 25% en een substantieel bedrag voor cofinanciering te 
reserveren. Het Dagelijks Bestuur vindt het belangrijk om financiële middelen 
beschikbaar te hebben voor cofinanciering. Indien de regio een budget 

beschikbaar heeft, kan het DB snel op kansen inspringen, zonder daarvoor een 
extra bijdrage aan gemeenten te hoeven vragen in de vorm van 
begrotingswijzigingen. 
In maart 2016 heeft het Algemeen Bestuur ingestemd met het  ‘Spelregelkader 
cofinanciering’. Verder is in de herziene begroting 2016 € 268.500,- 
opgenomen ten behoeve van cofinanciering in 2016, waarop het 
Spelregelkader van toepassing is verklaard. 

Het Algemeen Bestuur heeft voor de periode na 2016 de opdracht gegeven aan 
het Dagelijks Bestuur om een concept-Beheersverordening Fonds 
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Cofinanciering op basis van het ‘Spelregelkader cofinanciering’ op te stellen en 

deze ter vaststelling voor te leggen aan het Algemeen Bestuur. Voorgesteld 
wordt om in te stemmen met de Beheersverordening Fonds Cofinanciering en 
het Dagelijks Bestuur op te dragen een evaluatie op te stellen, die uiterlijk in 
juni 2019 in het AB behandeld wordt. Hierbij wordt ingegaan op de werking 
van het fonds, en de effecten van de initiatieven waarvoor een bijdrage is 
toegekend. 
 

Voorschotens perspectief 
In het PHO B&M van 28 september is gesproken over het eventuele overschot 
dat er is aan het eind van het jaar in het fonds. De voorzitter heeft voorgesteld 
dat er een plafond in het fonds wordt afgesproken van maximaal  
€ 1.000.000,--. Het DB zal uiteindelijk bij de behandeling van de jaarrekening 
verantwoording afleggen over alle inkomsten en uitgaven.  

(Verder staat in de Verordening dat deze geldt vanaf 1 januari 2016. In de 
toelichting staat inderdaad dat de Verordening met terugwerkende kracht 
inwerkingtreedt, maar daar staat ook een datum van 1 januari 2017. Deze 
onduidelijkheid moet worden weggenomen.) 

 
Mede gelet op het afgesproken plafond in het fonds willen wij instemmen met 
het voorstel. 

 

Advies Instemmen met het voorstel, mits door het DB in de vergadering wordt 
bevestigd dat er een plafond van maximaal € 1.000.000,- aan het fonds is 
gekoppeld. 
 

Terugkoppeling portefeuillehouder:  
 
 
 

 

Agendapunt 6 

Cafetariamodel 
  

Contactpersoon: Sau Lan van Golberdinge, tst. 234 

 

Voorstel 
 

In het PHO Bestuur en Middelen van 28 september j.l. is een presentatie 
gegeven en gesproken over de haalbaarheid van een cafetariamodel. Het 
Dagelijks Bestuur heeft naar aanleiding hiervan er voor gekozen het advies 

van het PHO B&M over te nemen en in briefvorm naar het Algemeen Bestuur 
te sturen met de uitwerking van de presentatie als bijlage bij de brief.  
Voorgesteld wordt: 

- om kennis te nemen van de brief en de informatienotitie betreffende 
het Cafetariamodel en  

- het advies van het Dagelijks Bestuur en het PHO Bestuur & Middelen 

over te nemen. 
Advies van het DB/PHO Bestuur & Middelen: 
hoe begrijpelijk de vraag om een cafetariamodel ook is, adviseert het PHO 
B&M/DB uit praktische overwegingen (hoge kosten, lage opbrengsten) niet 
verder door te gaan met het ontwikkelen van dit model, maar de beschikbare 
capaciteit op de begrotingscyclus vooral in te zetten op een stabiele en 
transparante meerjarenbegroting en de verdere uitwerking van de 

speerpunten van de gezamenlijke Inhoudelijke agenda. 
 

Beschouwing vanuit 
lokaal perspectief 

 

Toelichting 
 

Naar aanleiding van de afwijzing van het verzoek van Voorschoten tot 
verlaging van de inwonerbijdrage in verband met het niet afnemen taken 
Sociaal Domein, hebben wij in het Algemeen Bestuur van 23 maart 2016 
onze grote teleurstelling hierover geuit. Wij hebben zelfs toen overwogen om 
de herziene begroting 2016 af te keuren. (Inmiddels worden de 
bedrijfsvoeringskosten van Holland Rijnland voor het Regionaal Bureau 
Leerplicht en de Tijdelijke Werkorganisatie Jeugdzorg (de uitvoerende 

organisaties) wel apart in rekening gebracht.)  
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Het DB heeft op 23 maart toegezegd om toerekening en verrekening van de 

inwonerbijdragen te zullen agenderen in een bredere discussie in het 
Algemeen Bestuur.  
Wij hebben toen gevraagd om voor deze aangekondigde discussie over het 
zogeheten ‘cafetariamodel’ aandacht te schenken aan zaken als aanpak en 
time-table van het proces, instelling van een gemengde werkgroep, de rol 
van het Algemeen Bestuur en andere bestaande samenwerkingen. Ook 
hebben wij gevraagd om een goede voorbereiding van de discussie en dat de 

aanvliegroute eerst aan het PHO Bestuur en Middelen wordt voorgelegd. Alle 
voor- en nadelen moeten goed in beeld worden gebracht, zodat de Holland 
Rijnlandgemeenten zich daarover een gefundeerde mening kunnen vormen. 
 
Op 28 september is in het PHO B&M een presentatie gegeven en een 
discussie gevoerd. De presentatie maakte inzichtelijk wat een cafetariamodel 

betekent en welke overwegingen voor of tegen daarbij spelen. 
De voorzitter van het PHO B&M heeft 28 september erkend dat Voorschoten 
niet alle revenuen heeft van het domein Sociaal Domein en heeft in dat 
verband de mogelijkheid geopperd van compensatie uit andere bronnen. De 

andere vier Leidse Regiogemeenten stonden positief ten opzichte van de 
conclusie van het Dagelijks Bestuur, namelijk dat een cafetariamodel veel 
kost, maar weinig meerwaarde heeft. Algemeen wordt solidariteit als zeer 

belangrijk gevonden. 
 
De nu voorliggende brief en de notitie van Holland Rijnland spreken begrip uit 
voor de bijzondere positie voor Voorschoten.  
De uitleg die gegeven wordt over de begroting en de verdeling van kosten 
maakt inzichtelijk dat: 
     -     de kosten voor de Tijdelijke Werkorganisatie Jeugd (TWO),  

            Regionaal bureau Leerplicht (RBL), Bezwaar- en beroepcommissie 
            Woonruimte verdeling en het Regionaal Investeringfonds al op basis 
            van deelname worden toegerekend; 
     -     de kantoorkosten voor TWO en RBL inmiddels ook direct aan TWO 
            resp. RBL doorberekend worden; 

- de kosten voor bedrijfsbureau, boventalligen en cofinanciering 

conform afspraak door alle gemeenten worden gedragen. 
Deze uitsplitsing in kosten en verdeling is reëel. 
 
Het restant van de kosten, ongeveer een derde van de begroting, is voor de 
Inhoudelijke Agenda (ambities en speerpunten). 70% Hiervan is voor 
activiteiten voor platformfunctie, kennis genereren en delen, lobby 
activiteiten, fondsenwerving en kansen creëren en benutten; 30% voor 

specifieke projecten of programma’s.  
Als deze kosten over de speerpunten van de Inhoudelijke Agenda worden 
verdeeld, komt dat uit op gemiddeld zo’n 3% per speerpunt (2% voor alle 
gemeenten, 1% (0,5% tot 2%) voor specifieke projecten/programma’s. Dat 
betekent dat gemiddeld ongeveer 3% van de totale begroting van Holland 
Rijnland per speerpunt wordt ingezet, waarvan 2% voor activiteiten voor alle 
deelnemende gemeenten en 1% specifiek gerelateerd aan programma’s en 

projecten waaraan gemeenten mogelijk niet in participeren en dus in 
aanmerking zou komen voor het cafetariamodel. (De inzet van Holland 

Rijnland is niet voor alle speerpunten even groot. Voor project- en 
programmagerelateerde activiteiten varieert dit van 0,5% tot 2% van de 
totale begroting.)  
Op grond van deze berekening zou dit voor Voorschoten een bijdrage van  

€ 2.626,- minder per speerpunt betekenen.  
 
Daar staat tegenover dat: 

- het in het algemeen erg lastig is te bepalen wanneer een gemeente 
wel of niet profiteert van een bepaalde activiteit; 

- vooraf (in de begroting) nauwelijks in te schatten is welke gemeenten 
gaan profiteren van kansen die langskomen; 

- verrekening achteraf leidt tot onzekere uitkomsten voor gemeenten; 
- het model leidt tot hoge administratieve lasten; 
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- door wisselende ‘combi’s van gemeenten’ de verschillen uit zullen 

kunnen gaan middelen en tot minimale verschuivingen zullen leiden. 
 
Voorschotens perspectief 
Volgens de notitie kan het cafetariamodel maar op een beperkt deel van de 
totale begroting worden toegepast, nl. de kosten voor de speerpunten van de 
Inhoudelijke Agenda, niet zijnde platformfunctie, lobby, etc.  
De hoge kosten van een cafetariamodel voortvloeiende uit de grote 

administratieve lasten, de betrekkelijk kleine bezuiniging voor de gemeenten 
per speerpunt, het risico dat uitvoering van een bepaald speerpunt veel 
hogere kosten met zich mee gaat brengen als alle gemeenten gaan 
‘shoppen’, de grote onzekerheid voor gemeenten over de uiteindelijk te 
betalen bijdragen, de mogelijk te verwachten middeling van de 
kostenverschillen wanneer wisselende gemeentelijke combi’s zullen worden 

gevormd, deze argumenten leiden tot het oordeel dat een cafetariamodel niet 
aantrekkelijk is voor de gemeenten ten opzichte van de huidige toerekening 
en verdeling. 
 

Wij betreuren deze conclusie, maar kunnen de redenering wel volgen.  
Holland Rijnland is nu van nut voor Voorschoten met name wat betreft het 
Regionaal Bureau Leerplicht en de subsidies op het gebied van infrastructuur 

(BDU-gelden) en groen.  
Ook moet de gemeente wettelijk gezien onderdeel uitmaken van een 
woningmarktregio en is regionale afstemming van de programma’s kantoren, 
bedrijventerreinen en detailhandel verplicht. 
De Leidse Regio heeft nog geen duidelijk pakket van taken, die Holland 
Rijnland niet meer zou behoeven te doen. Nu de Holland Rijnlandgemeenten 
inclusief de Leidse Regiogemeenten zich kunnen vinden in het advies van het 

DB, is het de vraag of Voorschoten zich moet blijven inspannen voor een 
cafetariamodel. De kans dat het AB voor de verdere ontwikkeling van een 
cafetariamodel kiest, is klein. 
 
Wij zien meer heil in het steken van energie in de mogelijkheid om een 
groter beroep te doen op Holland Rijnlandfondsen. Wij overwegen om niet 

verder te gaan met het vragen om uitwerking van een cafetariamodel, maar 
zo veel mogelijk in te zetten op het verkrijgen van subsidies en op de 
overheveling van taken naar de Leidse Regio zodra de Leidse Regio daar 
afspraken over gemaakt heeft. Voor het laatste zullen wij aanpassing van de 
Inhoudelijke Agenda 2016 – 2020 Holland Rijnland dan aan de orde dienen te 
stellen. 
 

Advies 
 

Afhankelijk van het vooroverleg met de Leidse Regiogemeenten (Leiden, 
Leiderdorp, Oegstgeest en Zoeterwoude) ter voorbereiding van deze AB 
vergadering, kunnen de volgende overwegingen/kanttekeningen genoemd 
worden. 

- Dat de toerekeningen van de kosten wel arbitrair zijn (bijv. 70% 

toerekenen naar platformfunctie, lobby, etc. voor alle speerpunten en 
vervolgens in rekening brengen bij alle gemeenten; het middelen van 
de programma- en projectkosten over alle speerpunten en vervolgens 
doorrekenen naar alle gemeenten); 

- Dat we de uitsplitsing in kosten en verdeling van de kosten van de 
Tijdelijke Werkorganisatie Jeugd (TWO), Regionaal bureau Leerplicht 

(RBL), Bezwaar- en beroepcommissie Woonruimteverdeling en het 
Regionaal Investeringfonds (inclusief de kantoorkosten voor TWO en 
RBL) naar deelname alsmede de kosten voor bedrijfsbureau, 
boventalligen en cofinanciering voor alle gemeenten wel reëel achten; 

- Dat we de overwegingen die leiden tot de conclusie dat een 
cafetariamodel niet aantrekkelijk is voor de gemeenten ten opzichte 
van de huidige toerekening en verdeling slechts gedeeltelijk kunnen 

volgen en deze conclusie betreuren; 
- Dat we bevestiging willen dat de Inhoudelijke Agenda een dynamisch 

document is en dat de verdere uitwerking van de activiteiten van 
Holland Rijnland voor de speerpunten herijkt moeten worden  aan de 
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hand van de activiteiten die de clustersamenwerkingen ontplooien. 

Deze herijking kan gebeuren bij de behandeling van de jaarstukken 
en voorafgaande aan de begrotingsbehandeling, omdat deze P&C-
documenten de activiteiten voor de speerpunten beschrijven). 

 
Verder geen uitspraak doen over het advies van het DB. 
 

Terugkoppeling portefeuillehouder:  
  
 

 
 
 
 

Agendapunt 5 
Actualisatie kantorenstrategie 

Contactpersoon: Lina Zheng, tel. 06 31627738 

Voorstel Beslispunten: 

De Actualisatie kantorenstrategie Holland Rijnland vast te stellen en deze aan 
te bieden aan het college van Gedeputeerde Staten van de provincie Zuid-

Holland. 
 

Beschouwing vanuit 
lokaal perspectief 

Na de inspraakperiode, de behandeling van de zienswijzen in 2015, een apart 
overleg tussen de W4 gemeenten (Zoeterwoude, Leiderdorp en Leiden), de 

Ontwikkelingsmaatschappij Meerburg (OMM) en de Provincie Zuid Holland 
(provincie) en het Ambtelijk Overleg Economie op 1 september 2016 is de 
strategie op een aantal punten beperkt aangepast. 
 
Hoofddoel van de kantorenstrategie is om de leegstand in kantoren terug te 
brengen tot 5%. In 2015 bedroeg de leegstand kantoren in Voorschoten 6%. 
Hiermee heeft Voorschoten de minste leegstand in de hele regio. In de 

Actualisatie Kantorenstrategie zijn dan ook geen extra maatregelen voor 
Voorschoten opgenomen die ertoe leiden dat we moeten transformeren, 
herontwikkelen of plannen moeten reduceren. Gezien het lage 

leegstandspercentage zijn voor Voorschoten geen (aanvullende) maatregelen 
opgenomen, de oude afspraken (2012) blijven leidend. 
 

Advies Instemmen 
 

Terugkoppeling portefeuillehouder:  

 

 
 

Agendapunt 8 
Jaarverslag 2015-2016, 
Regionaal Bureau Leerplicht 

Contactpersoon: Ron Wijk, tst, 303 

Voorstel Kennisnemen van het jaarverslag. 

 

Beschouwing vanuit 
lokaal perspectief 

De belangrijkste punten in het jaarverslag zijn: 
1. Het aantal verzuimmeldingen is met 16% gedaald. Het aantal jongeren 

met een verzuimmelding is met 10% gedaald.  

In Voorschoten is het aantal verzuimmeldingen met 24,4% (38 minder 
dan in 2014-2015) gedaald. Het aandeel jongeren is met 28,2% (20 
jongeren) gedaald. Een verklaring hiervoor is dat scholen beter zijn gaan 
melden. Daarnaast draagt het afgenomen leerlingenaantal van ROC 
Leiden bij aan de daling van het verzuim. Het luxe verzuim in 
Voorschoten is ongeveer gelijk gebleven, maar nog altijd significant 
hoger dan gemiddeld in de regio. 

2. Het aantal kinderen met een vrijstelling is afgenomen van 427 naar 374. 
Voorschoten kent 18 jongeren met een vrijstelling, dat zijn er 2 meer 
dan vorig jaar. Acht vrijstellingen zijn in 2015-2016 verleend en 10 zijn 
afkomstig uit een eerder schooljaar. 

3. Er zijn minder nieuwe vrijstellingen afgegeven op basis van artikel 5 
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onder a (psychische en/of lichamelijke gronden). Dit kan verklaard 

worden doordat het RBL samen met de samenwerkingsverbanden beter 
kijkt naar de mogelijkheden voor passend onderwijs.  
Voorschoten vertoont een ander beeld. De toename van het aantal 
vrijstellingen is juist aan  psychische en/of lichamelijke gronden toe te 
schrijven (8 in 2014-2015 en 10 in 2015-2016).  

4. Het aantal thuiszitters is gedaald van 52 in 2014-2015 naar 40 in 2015-
2016.  

Ook hier vertoont Voorschoten een afwijkend beeld. Vorig jaar zaten er 3 
leerlingen thuis. Het aantal thuiszitters in 2015-2016 bedraagt 4. 
Hiervan zijn er 2 weer naar school. Voor 1 leerling is een proces van 
risicoleerling gestart. Het andere proces is nog niet afgesloten. 

5. Mbo-scholen nemen meer hun verantwoordelijkheid waardoor het aantal 
preventieve trajecten is gedaald.  

Voor Voorschoten geldt een toename in trajectbegeleiding, namelijk: 8 
preventieve trajecten t.o.v. 3 in 2014-2015 en 12 VSV-trajecten t.o.v. 8 
in 2014-2015.  

6. Trajectbegeleiding resulteerde door verbeterde samenwerking met 

partners vaker in onderwijs, werk en ketenpartners.  
Dat geldt ook voor Voorschoten. Dit jaar hebben 5 trajecten geen 
resultaat opgeleverd, terwijl in 2014-2015 in 7 gevallen het traject is 

afgesloten voordat een doel bereikt was. 
7. Het absoluut verzuim is gestegen van 113 in 2014-2015 naar 145 in 

2015-2016. Deze stijging kan verklaard worden doordat de 
administratieve controle eerder heeft plaatsgevonden.  
In Voorschoten is het absoluut verzuim bijna gehalveerd en met 4 
leerlingen gedaald (9 in 2014-2015 en 5 in 2015-2016). 
 

Advies  Instemmen. 
 

Terugkoppeling portefeuillehouder:  
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 


